
BRMG0063 / KSSiOZ / 3 / 06 

PROTOKÓŁ  NR III / 03/ 2006 

Z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 

Które odbyło się w dniu 14 grudnia o godz. 9.oo w sali 003 
  Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 9.oo. 

Obecność; 

Na  stan  siedmiu  (  7  )  członków  Komisji,  w  posiedzeniu 
uczestniczyło siedmiu, czyli było quorum do podejmowania prawidłowych 
opinii i wniosków. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Jacek  W.  Teodorczyk  – 
Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Ochrony  Zdrowia 
RMG. 

Po powitaniu zebranych powiedział, że: 

Projekt  porządku  obrad  Komisji,  członkowie  otrzymali  do  skrytek  w 
ustawowym terminie – 7 dni. 

Czy Państwo radni maja uwagi do tak przedstawionego porządku obrad? 

Radny Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji 
Dzisiejszy porządek obrad Komisji składa się z 4 punktów. 
Na wniosek MOPS proponuję,  aby  punkt  2  zaproponowanego  porządku 
obrad  przenieść  i  omówić  jako  punkt  1.  W  dniu  9  grudnia  br.  –  po 
podpisaniu porządku obrad wpłynęły do naszej Komisji 4 projekty uchwał, 
które  proponuję  rozpatrzyć  w  punkcie  3  zaproponowanego  porządku 
obrad.  S  a  to  następujące  projekty  uchwał:  Druk  nr  43,  30,  34  i  38. 
Jednocześnie  proponuję,  aby  projekt  uchwały  zawarty  w  druku  nr  43 
omówić  przed  punktem  1  proponowanego  porządku  obrad.  W  dniu 
dzisiejszym do naszej Komisji wpłynął projekt uchwały zawarty
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w druku  nr 54. Proponuję, aby projekt  tej  uchwały omówić w punkcie 3 
zaproponowanego porządku obrad jako ppkt. 5. 

Czy są inne propozycje zmian? 

Ponieważ  nie  było  innych  zmian,  uwag  do  porządku  obrad 
Przewodniczący  Komisji  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie  porządku 
obrad Komisji wraz z zaproponowanymi zmianami. 

Porządek posiedzenia Komisji został przyjęty – jednogłośnie – 
7 głosami „ za” 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

PUNKT  1 

Desygnowanie trzech przedstawicieli Komisji do prac w 
Zespole MonitorującoWdrożeniowym ds. Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych do roku 2015 

Pani Magdalena Marszałkowska – przedstawicielka MOPS 
Zespół Monitorujący został powołany przez prezydenta Miasta Gdańska i 
pełni  on  rolę  społecznego  forum  strategii  rozwiązywania  problemów 
społecznych,  który  odpowiada  nad  nadzór,  monitorowanie  prac  nad 
Strategią  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych.  W  skład  zespołu 
wchodzą    przedstawiciele  Rady  Miasta  Gdańska,  organizacji 
pozarządowych  oraz  przedstawiciele  zaangażowanych  instytucji,  które 
uczestniczą w realizacji całej strategii. Są to: Wydziały Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku, przedstawiciele jednostek  organizacyjnych miasta Gdańska . 
Zespół odpowiada za nadzór, koordynację nad całością prac. W związku 
z tym, że w składzie zespołu uczestniczyło czterech przedstawicieli Rady 
Miasta  Gdańska  i  dlatego  zwróciliśmy  się  do  Rady  Miasta  o 
desygnowanie  nowych  przedstawicieli  Rady  do  prac  w  zespole 
monitorującowdrożeniowym. 
Pismo stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Proszę o zgłaszanie kandydatur. Zgłaszam swoją osobę. 

Radny Mirosław Zdanowicz – członek Komisji 
Zgłaszam Pana Radnego Lecha Kazimirczyka
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Radny  Marcin Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Zgłaszam Pana radnego Mirosława Zdanowicza. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Czy są inne kandydatury?  Czy zgłoszeni radni wyrażają zgodę? Skoro nie ma 
innych kandydatur i zgłoszeni radni wyrażają zgodę, to kto z Państwa Radnych 
jest za zgłoszonymi kandydaturami? 

Komisja  –  jednogłośnie  7  glosami  „za”  –  wytypowała  jako  swoich 
przedstawicieli  do  prac  w  Zespole    MonitorującoWdrożeniowym  ds.  Strategii 
Rozwiązywania  Problemów Społecznych do 2015 roku  Pana radnego Lecha 
Kazimierczyka,  Pana  radnego  Jacka W.  Teodorczyka  oraz  Pana  radnego 
Mirosława Zdanowicza. 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

W sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 – 
Druk nr 43 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały zawarty w druku nr 43, który 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

Po    przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji,  w  której  radni  nie  zgłosili  żadnych 
wniosków,  ani  poprawek  do  projektu  uchwały,  Przewodniczący  zamknął 
dyskusję i przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. 

Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Poddał  pod  głosowanie  wniosek  za  pozytywnym  zaopiniowaniu  projektu 
uchwały, zawartej w druku nr 43. 

Głosowanie: 

Komisja  –  jednogłośnie  –  7  glosami  „za”  –  pozytywnie  zaopiniowała 
powyższy  projekt  uchwały  RMG  zawarty  w  druku  43  w  części  dotyczącej 
Komisji – bez poprawek. 
Opinia Nr III / 03 / 05  / 06 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
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PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu 

miasta Gdańska na rok 2007 – Druk nr 2 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Zreferowała    projekt  uchwały  zawarty  w  druku  nr  2,  w  części  dotyczącej 
Komisji. 

Pani Sylwia Jachimowicz – główna księgowa MOPS 
Przedstawiła  informację  dotyczącą  planu  finansowego  Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy społecznej na 2007 rok. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący komisji Jacek Teodorczyk 
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny  Jarosław Gorercki – członek Komisji 
Mam pytanie: jaką część w budżecie stanowią wydatki na edukację? 

Pan Włodzimierz  Pietrzak Skarbnik Miasta 
Wydatki na edukację stanowią około 30%. Wydatki w opiece społecznej 10%. W 
poprzednich  budżetach  było  tak,  że  wydatki  na  opiekę  zdrowotną  wynosiły 
4.5%.  W  ostatnich  latach  wzrosły  prawie  trzykrotnie.  Natomiast  edukacja 
spadła.  Wydatki  edukacyjne  są  finansowane  z  subwencji.  Ale  subwencja  w 
budżecie  nie  wystarcza.  Subwencja  wynosi  263  miliony  zł,  a  my  rocznie 
dopłacamy do edukację 237 milionów zł. Gdybyśmy nie dokładali, to subwencja 
nam by nie wystarczyła. Jako samorządy występujemy do strony rządowej, aby 
Rząd przyjął na siebie obowiązki płacowe dla nauczycieli. 

Radny Jacek Teodorczyk – Przewodniczący komisji 
Proszę  powiedzieć:  jaki  jest  procent  w  subwencji  rządowej  w  stosunku  do 
wydatków właściwych na edukację? 

Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta 
Subwencja pokrywa około 60 % wydatków, a resztę Miasto. 

Radny Mirosław Zdanowicz – członek Komisji 
Mam  pytanie  odnośnie  dożywiania  dzieci  –  czy  się  przewiduje  podwyższenie 
kwot  na  dożywianie  dzieci  w  szkołach?    Na  jednym  ze  spotkań  z  Pnia  Prof. 
Korzon Ordynatorem wojewódzkiej  pediatrii  dowiedziałem się,  że  w Szkole  nr 
17 dzieci kradną sobie śniadania. Pani profesor zobowiązał mnie do tego abym 
się  dowiedział,  czy  jest  możliwość  dofinansowania  na  dożywianie  dzieci  w 
szkołach.
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Pani Maria Chudziak – zca Dyrektora MOPS 
Dożywianiem  objętych  jest  4496  osób  i  dzieci.  Nie  przewidujemy  znacznego 
wzrostu  kwoty  na  dożywianie  z  budżetu  Państwa  ani  Miasta.  Przewidujemy 
całkowity koszt na dożywanie na poziomie 4 miliony 146 zł.  Miasto Gdańsk na 
dożywianie chce przekazać na dożywianie  1 milion 658 tyś zł. 

Radny Mirosław Zdanowicz – członek Komisji 
Czy można wspomóc Szkołę Nr 17? 

Pani Maria Chudziak – zca Dyrektora MOPS 
Oczywiście, że można wspomóc. 

Radny Mirosław Zdanowicz – członek Komisji 
Jeśli jest możliwość, to proszę o interwencje i załatwienie sprawy. 

Radny Marcin Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Aby rozwiązać problem głodnych dzieci, proponuję, aby zaprosić Panią Profesor 
Korzon na jedno z naszych posiedzeń. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Przypominam,  że  na  poprzednim  posiedzeniu  Komisji,  Pan  radny  Zdanowicz 
również poruszał temat dożywiania dzieci. Pan Dyrektor Wilczewski zobowiązał 
się,  że  przygotuje  nam  informację  na  ten  temat.  Mówiłam  również  o  tym,  że 
Pani  prof.  Korzon  jest  w  zespole  doradczym Pana  Prezydenta  Adamowicza  i 
jeśli będzie przygotowana informacja z MOPSu, którą poruszała Pani Korzon i 
Pan radny Zdanowicz, to możemy temat ten poruszyć na większym  spotkaniu. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Chcę  powiedzieć,  że  wszystkich  nas  interesuje,  czy  w  Gdańsku  problem 
głodnych  dzieci?  Na  to  pytanie  chciałbym  usłyszeć  odpowiedź.  Został 
poruszony problem przez radnego Zdanowicza, że istnieje taki problem. Dlatego 
chcemy,  aby  MOPS  to  potwierdził,  albo  zaprzeczył  –  czy  istnieje  problem 
głodnych dzieci w Gdańsku”? Na to pytanie oczekujemy odpowiedzi. 

Przewodniczący Komisji Jacek Teodorczyk 
Czy członkowie Komisji mają pytanie, wnioski do pani Teresy Blacharskiej i Pani 
Jachimowicz? Skoro nie ma, przystępujemy do zaopiniowania projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2007 – druk nr 2. 

Ustalenia: 

Opinia Komisji
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Glosowanie: 

Komisja –  jednogłośnie 5 głosami „  za”, przy 2 glosach wstrzymujących 
się  –  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na 2007 rok w części dotyczącej Komisji Spraw 
Społecznych i ochrony Zdrowia RMG – bez poprawek. 
Opinia nr III  03 / 04 / 2006 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

PUNKT 4 
Opiniowanie projektów u uchwały, które wpłynęły do Komisji: 

1)  Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia „  Gminnego 
Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Gdańsku na 2007 rok”  – Druk nr 30 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych UM 
Zreferowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  30,  który  stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Jacek Teodorczyk 
Podziękował za zreferowanie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

Po  przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji,  w  której  radni  nie  zgłosili  żadnych 
wniosków, ani poprawek do projektu uchwały zamknął dyskusję  i przeszedł do 
zaopiniowania projektu uchwały, zawartej w druku nr 30. 

Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Głosowanie; 

Komisja  –  jednogłośnie  –  7  głosami  „za” 
–  przyjęła  i  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt  uchwały  RMG, 
zawarty w druku nr 30 – bez poprawek 

Opinia Nr III – 03 / 06 / 2006 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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2)  Opiniowanie  projektu  uchwały RMG w  sprawie  przyjęcia  „   Programu 
Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym 
w  Gdańsku  na  lata  2007  –  2010” ,  wraz  ze  środkami  finansowymi 
przeznaczonymi  na  realizację  poszczególnych  programów 
szczegółowych na 2007 rok ”  – Druk nr 34 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych UM 
Zreferowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  34,  który  stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Jacek Teodorczyk 
Podziękował za zreferowanie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

Po  przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji,  w  której  radni  nie  zgłosili  żadnych 
wniosków, ani poprawek do projektu uchwały zamknął dyskusję  i przeszedł do 
zaopiniowania projektu uchwały, zawartej w druku nr 34. 

Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Głosowanie; 

Komisja  –  jednogłośnie  –  7  głosami  „za” 
–  przyjęła  i  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt  uchwały  RMG, 
zawarty w druku nr 34 – bez poprawek 

Opinia Nr III – 03 / 07 / 2006 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

3)  Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia „  Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2007 rok”  – Druk nr 38 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych UM 
Zreferowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  38,  który  stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Jacek Teodorczyk 
Podziękował za zreferowanie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

Po  przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji,  w  której  radni  nie  zgłosili  żadnych 
wniosków, ani poprawek do projektu uchwały zamknął dyskusję  i przeszedł do 
zaopiniowania projektu uchwały, zawartej w druku nr 38.
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Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Głosowanie; 

Komisja  –  jednogłośnie  –  7  głosami  „za” 
–  przyjęła  i  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt  uchwały  RMG, 
zawarty w druku nr 38 – bez poprawek 

Opinia Nr III – 03 / 08 / 2006 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

4)  Opiniowanie  projektu  uchwały  RMG  –  zmieniająca  Uchwałę  Nr  I/4/06 
RMG z dnia 27 listopada 2006 r. w sprawie wyrażenia zgody przez Radę 
Miasta  Gdańsk  na  udzielenie  pomocy  finansowej  jednostkom 
samorządu terytorialnego, których mieszkańcy zostali poszkodowani w 
wyniku  katastrofy  górniczej  w  Kopalni  „   HALEMBA”   W  DNIU  21 
listopada  2006 roku – Druk nr 54 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Projekt uchwały wpłynął do naszej Komisji w dniu dzisiejszym. Jest to uchwała 
porządkująca 
Czy członkowie Komisji mają pytania, uwagi do projektu uchwały zawartego w 
– druk nr 54, który stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Skoro nie ma uwag, wniosków, to kto jest za zaopiniowaniem projektu uchwały 
zawartej w druku nr 54. 

Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Głosowanie; 

Komisja  –  jednogłośnie  –  7  głosami  „za” 
–  przyjęła  i  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt  uchwały  RMG, 
zawarty w druku nr 54 – bez poprawek 

Opinia Nr III – 03 / 09 / 2006 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.



9 

PUNKT 5 
Sprawy  wniesione, wolne wnioski 

Przewodniczący Komisji Jacek Teodorczyk 
Chciałbym poruszyć sprawę spotkań naszych Komisji. Większość radnych  jest 
za tym, aby nasze spotkania odbywały się w czwartki tydzień przed sesją. 

Radny Marcin Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jestem za tym aby nasze spotkania odbywały się w czwartki, ale mam pytanie: 
w jakich godzinach? Chciałbym zaproponować godzinę 14.oo lub 15.oo. 

Po  przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji  ustalono,  że  posiedzenia  Komisji  Spraw 
Społecznych RMG odbywać będą się w czwartki tydzień przed sesją. 

Następne  posiedzenie  Komisji  dobędzie  się  11  stycznia  2007  roku  o  godz. 
13.oo 

Ponieważ  nie  było  więcej  spraw  wniesionych,  wolnych  wniosków 
Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk podziękował wszystkim za 
przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 

Na tym posiedzenie zakończenie. 

Przewodniczący Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Jacek  Teodorczyk 

Protokółowała 
M. Topczewska


